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Z Á P I S 

z jednání Rady Krkonoše – svazek měst a obcí 

v pátek 16. února 2024 v 9:00 hodin 

 

Přítomno: 7 členů, 1 host 
 
 

1) Zařazení aktuálního tématu dle přání členů a hostů  

J. Sobotka: konflikt Ruska s NATO se nedá vyloučit, je třeba se připravit na všechny varianty. 

J. Sobotka zajistí schůzku s ČEZ na téma spalování odpadu v elektrárně Poříčí. Ačkoli spalování 
v této elektrárně nemusí být reálné, setkání pomůže v rozšíření obzorů a utváření názorů k této 
problematice a může odkrýt další možnosti. Budoucností ve spalování odpadů může být mj. rozšíření 
kapacit v Opatovicích nebo Mělníku. 

L. Potůčková zjistí informace, které radu či členské obce zajímají: aktualizace zákona o místních 
poplatcích, odpadové hospodářství a další, koordinátorem požadavků bude E. Šulcová. 

D. Sahánková potvrdila, že plazmové spalování v KRPě Hostinné není možné, ale budou ještě 
prověřovat jiný způsob spalování. 

 

2) Kontrola úkolů z jednání Rady konané dne 24. 11. 2023 

Úkoly nebyly uloženy. 

 

3) Přehled hospodaření k 31. 12. 2023      Příloha č. 1 

E. Šulcová zrekapitulovala celoroční hospodaření roku 2023.  Výrazně kladné saldo je zdůvodněno 
přijetím dotace na úpravu běžeckých tratí v Královéhradeckém kraji, k jejímuž čerpání dojde až 
v letošním roce.  

Usnesení č. R/01/24  Rada bere na vědomí přehled hospodaření k 31. 12. 2023. 
 

4) Dotační tituly 2024 – informace o podaných žádostech 

Podané žádosti na Královéhradecký kraj: destinační management I (žádost na destinační 
management II je možné podat až kraj vyhodnotí naše aktivity roku 2023), regionální rozvoj.  

Na straně Libereckého kraje jsme zatím obhajovali (E. Šulcová) hlavní aktivitu důležitou pro úspěšnou 
žádost o dotaci Destinační management.  

SFŽP – projekt je podaný na 1 mil Kč, zatím ladíme rozpočet a další připomínky poskytovatele.  

Koncem února podáme žádost o dotaci v NPPCR, která bude také na 1 mil Kč (podání již schválila VH 
v prosinci 2023). Jsme účastni i dotačního projektu NPPCR na titul Albrechta z Valdštejna. Žádost 
podává Sdružení Český ráj, my pomůžeme s kofinancováním. 

Usnesení č. R/02/24  Rada bere na vědomí informaci o podaných žádostech do krajských, 
národních dotačních titulů za rok 2024. 

 

5) Schválení přijetí dotací 

Byli jsme úspěšní v žádosti o dotaci na úpravu běžeckých tratí od Nadace ČEZ, výše požadované i 
schválené podpory je 500.000 Kč. Smlouva je připravena k podpisu.  



Krkonoše – svazek měst a obcí 
oblastní destinační společnost 
Zámek 1, 543 01 Vrchlabí 
IČ: 701 57 898 
svazek@krkonose.eu 
Turismus: www.krkonose.eu 
DMO: www.svazek.krkonose.eu 

 

 

        @Krkonoše.eu                 @krkonoseeu                 @krkonose_eu 

Usnesení č. R/03/24  Rada schvaluje přijetí dotace ve výši 500.000 Kč od Nadace ČEZ na 

úpravu běžeckých tratí. 
 

6) Zpráva o činnosti 2023 - schválení      Příloha č. 2 

Zpráva o činnosti byla prezentovaná již na valné hromadě v prosinci 2023. 

Zpráva obsahuje nejen aktivity, ale i finanční údaje, získané dotace a další. Svým způsobem je to 
určitá forma Výroční zprávy. Materiál byl rozeslán členským obcím a partnerům prostřednictvím 
systému Smartemailing,  

Usnesení č. R/04/24  Rada schvaluje „Zprávu o činnosti 2023“ dle přílohy. 
 

7) Informace z jednání Rady Fondu cestovního ruchu ze dne 1. 2. 2024  Příloha č. 3 

- Marketingový plán 2024 

E. Šulcová představila marketingový plán roku 2024, ten byl schválen Radou Fondu cestovního ruchu 
1. 2. 2024. Hlavní témata (produkty) zůstávají stejná: Krkonošský lyžařský běžecký ráj, Pohádkové 
Krkonoše, Krkonošská pivní stezka, Pojizerský Pacifik, Neznámé Krkonoše, Opravdové Krkonoše. 
Dále pokračování s Hrabětem Harrachem, 120 let Strmá stráň, Chodíme beze stop. Významnou 
aktivitou pro letošní rok je zpracování strategického dokumentu. Část opatření, která z něho vzejdou 
bude mířit i do organizace (personální, právní forma). 

Usnesení č. R/05/24 Rada bere na vědomí informace z jednání Rady Fondu cestovního 

ruchu ze dne 1. 2. 2024. 
      

8) Informace o dění ve Svazku měst a obcí Krkonoše – oblastní DMO (destinační společnost) 
pro TO Krkonoše 

E. Šulcová obhájila certifikaci pro rok 2024, z možných 100 bodů jsme dosáhli 96 (přetrvává 
nespokojenost s právní subjektivitou svazku). 

Navázali jsme spolupráci s novými partnery Fondu cestovního ruchu – Hotel Windsor, Hotel Zátiší ve 
Špindlerově Mlýně. 

CCR KHK připravuje velkou akci v rámci Travel Trade Day, která proběhne v Hradci Králové. Má za cíl 
propagovat bohatou turistickou nabídku v českých regionech. Očekává se 75 zástupců cestovních 
kanceláří, agentur, zahraničních zastoupení agentury CzechTourism. Program povede i do Krkonoš 
(ubytování v Horizontu, představení Apartmánového domu Vavřinec, Pecký pivovar + Bouda Máma, 
Hotel Harmony Club Špindlerův Mlýn, Hotel Windosor, Bace kemp, Grund resort Mladé Buky).  

Termín následující valné hromady svazku je 14. 6. 2024, místo konání Žacléř (areál Bret). 

Usnesení č. R/06/24  Rada bere na vědomí informace o činnosti DMO Krkonoše – svazek 

měst a obcí. 
        

9) Informace o aktuálním dění ve svazcích obcí 

a) Svazek obcí Východní Krkonoše – Aleš Vaníček 
Nejvíc je trápí doprava, takže budoucností bude Studie dopravy, v rámci které je potřeba zhodnotit 
rizika při dostavbě dálnice (dopravní zátěž pro obce). Personální obsazení svazku není ještě 
dořešeno. Dálnice do Lubavky by měla být do poloviny roku 2024 hotová, na české straně je situace 
horší, dodavatel je vybraný, stavba nezahájená. 
D. Sahánková pošle přehled o stavu cyklostezek a postupu prací ve svém regionu. 
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b) Svazek obcí Horní Labe – Martin Bělovský 
Žádné důležité aktuální informace. 
 

c) Svazek obcí Jilemnicko – David Hlaváč 
Svazek obcí Jilemnicko se bude štěpit. Původní „Jilemnicko- svazek obcí“ bude postupně plnit pouze 
činnosti spojené s odpadovým hospodářstvím a za čas bude přejmenován (pravděpodobně na 
Technický svazek obcí Krkonoše) a bude otevřen pro spolupráci se všemi zájemci o svážení odpadů. 
Nový svazek, který vzniká na podkladu novely zákona o obcích ponese jméno „Jilemnicko-
společenství obcí“ a nahradí činnosti stávajícího svazku s možnostmi jejich rozšíření právě v kontextu 
novely. Cyklostezka: Ideový cyklosen je spojení Jizery a Labe (Horní Sytová – Jilemnice – Horní 
Branná - napojení na Labskou cyklostezkou). Schůzka na Libereckém kraji byla složitá. Správa 
železnic požádala o zrušení přejezdu v Sytové výměnou za vybudování části cyklostezky jako přístupu 
od mostu v Peřimově. Toto by svazek podpořil za předpokladu, že Správa silnic a železnic v rámci 
rekonstrukce mostu vybuduje lávku cyklisty. Svazek zaplatí projektovou dokumentaci (předpoklad 800 
tis Kč). Ze strany Libereckého kraje bylo přislíbeno, že bude moci žádat o dotaci (70%), svazek zajistí 
zbývající finanční krytí, proto oslovuje Nadaci Škoda auto, která takové aktivity podporuje, ale chce 
garanci skutečné realizace projektu.  
Informoval o prezentaci firmy O2 (proběhla na KÚ LK) která nabízí mobilní data českých operátorů pro 
obce zdarma. Lze tak monitorovat pohyb v obci (odjezdy za prací, turistická návštěvnost a další 
statistiky). Pošle odkaz na tuto prezentaci. 
 

d) Mikroregion Tanvaldsko – Jaroslav Čech 

Studie o zpracování odpadu nebude plně využitelná, protože koncová surovina se nesmí spálit. Do 
toho vstoupila na trh firma ORLEN Benzina, která testuje na svém pilotním projektu výkup 
kuchyňského použitého oleje včetně jeho sběru a následného zpracování v rámci výroby 
z obnovitelných zdrojů. 
V Harrachově též využijí výzvu z NPPCR na opravu městské cesty ve spolupráci se spolkem Jiskra. 

Usnesení č. R/07/24  Rada bere na vědomí informace o aktuálním dění ve svazcích obcí. 
 

10) Různé 

a) Příští jednání Rady Svazku  
 

b) Ostatní 
Na Vrchlabsku budou instalované 4 nové radary (Lánov, Rudník, Vrchlabí, Dolní Branná), ve Vrchlabí 
díky tomu bude třeba rekonstruovat i městský kamerový systém. Debata přítomných se zaměřila na 
důležitost radarů, jejich účinnost, vedení přestupkové agendy, vybírání přestupků, financování nákladů 
a případné výnosy. 
Poláci chtějí uzavřít cestu ze Špindlerovky na Petrovku, kvůli tomu proběhne v Jelení Hoře jednání  
ESÚS, polský národní park, KRNAP a další. Cílem je oddálit toto rozhodnutí do doby, než bude 
vybudovaná cesta ze Špindlerova Mlýna do oblasti Novopacké chaty. Jedná se o úsek, který nejen 
zajišťuje přístup ke zmíněné chatě, ale také je hraniční Cestou česko-polského přátelství. Termín 
schůzky 1. 3. 2024 

 
 
 
 
 
 
                 Ing. Jan Sobotka 
předseda Krkonoše-svazek měst a obcí 


